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STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 
 
Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 19 september 
2007 in het provinciehuis te Assen. 
 
 
Aanwezig: 
 
J. Slagter (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
K.R. Dijkstra (PvdA) 
R.D. Esseveld (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
J. Vester (SP) 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
Voorts aanwezig: 
 
H.P.K.M. Looman (PvdA, gedeputeerde) 
mevrouw A.J. de Leeuw (griffier) 
 
Met kennisgeving afwezig: 
 
H.H. van de Boer (VVD) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
 
 
 
1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering.  
 
2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER deelt mede dat bericht van verhindering is ontvangen van de heer Van de Boer en 
mevrouw Goudriaan-Visser. Van de stichting Klompenmuseum Gebr. Wietzes is een uitnodiging voor 
een werkbezoek ontvangen. 
 
Mevrouw SMITH stelt voor eerst de Museumnota af te wachten. Aldus wordt besloten. 
 
De heer BEERDA deelt mede deze week bericht te zullen ontvangen van RTV Drenthe over datum en 
inhoud van het komende werkbezoek. 
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De VOORZITTER deelt mede dat de commissie is uitgenodigd voor een presentatie over het diversi-
teitsbeleid op 26 september. Aanmeldingen moeten uiterlijk 21 september binnen zijn. De informele 
bijeenkomst van de fractiewoordvoerders met de heer Munniksma over rollen en taken van K&C en 
CBK is gepland voor 7 november, van 10.00 tot 11.00 uur. Aan de informele bijeenkomst over de  
Museumnota wordt gewerkt.  
 
3. Vaststelling van de agenda 
 
De VOORZITTER deelt mede dat punt 8 van de agenda vervalt. Voor het overige wordt de agenda  
conform het ontwerp vastgesteld. 
 
4. Verslag vergadering 20 juni 2007 en de lijst van toezeggingen 
 
Mevrouw MASTWIJK is benieuwd naar toezegging nr. 2 voor de korte termijn. 
 
De heer LOOMAN zegt mevrouw Haarsma te vragen hierop snel te reageren. 
 
Het verslag en de lijst van toezeggingen worden conform het ontwerp vastgesteld. 
 
5. Ingekomen stukken 
 
De commissie stemt in met de voorgestelde behandeling van de ingekomen stukken.  
 
6. Rondvraag 
 
Van de gelegenheid tot het stellen van een rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 
7. Statenstuk 2007-298, Advisering Commissariaat voor de Media inzake toewijzing zendtijd 

RTV Drenthe 2008-2013 
 
Mevrouw MASTWIJK verklaart zich akkoord. 
 
De heer ZIENGS constateert dat aan de gestelde eisen wordt voldaan, op de kijkdichtheid na. Hebben 
zich voor deze concessie overigens meerdere gegadigden gemeld? 
Bij de kijkcijfers is een neergaande trend te zien, waarvoor bovendien geen goede verklaring wordt ge-
geven. Bij het gemiddelde waarderingscijfer wordt geen verschil tussen radio- en tv-programma’s ge-
maakt. Toch is duidelijk dat de luistercijfers positiever zijn dan de kijkcijfers. In het vervolg moeten de 
waarderingscijfers dan ook gesplitst worden naar radio en tv. 
In argument 3 in de beleidsbrief staat dat RTV Drenthe een kwalitatief hoogstaand aanbod heeft. De 
term hoogstaand is echter verkeerd gekozen, want die staat voor hoge ethische opvattingen. De Me-
diawet spreekt van hoogwaardig. 
 
De heer BEERDA gaat akkoord met de drie adviezen van GS. 
Kennelijk is er sprake van een grote verbeteringsslag bij RTV Drenthe. Er is immers geen sprake meer 
van dreiging met eventuele andere gegadigden. Of is de zaak in het verleden te veel opgeblazen? 
Medewerkers van RTV Drenthe klagen nogal eens over geldgebrek. Voor subsidieverzoeken voor pro-
gramma’s over cultuur, historie en taal zou men in het voorjaar echter nul op het rekest hebben gekre-
gen. Gezegd zou zijn de verkiezingen voor de provinciale staten af te wachten. Heeft RTV Drenthe sub-
sidie voor radio- of tv-projecten in het kader van de ASV aangevraagd? Hoe zijn die gehonoreerd? 
Wordt de regionale omroep ook betrokken bij uitvoering van de Cultuurnota? 
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De heer VESTER is akkoord met de adviezen. RTV Drenthe heeft, ondanks de wat dalende kijkcijfers, 
mooie resultaten behaald. Misschien dat de beloofde ondertiteling die cijfers nog kan verbeteren. Het via 
internet bekijken van gemiste uitzendingen kan ook tot meer populariteit leiden. 
 
De heer KUIPERS stemt in met het voorstel. 
De overstap van analoge naar digitale uitzendingen betekende dat mensen in het buitengebied zonder 
kabel een digitale satellietontvanger moesten aanschaffen. De regionale omroepen zijn sinds 1 septem-
ber echter van Astra 1 naar Astra 3 verhuisd, zodat deze satellietontvangers aangepast moeten worden. 
Dat kost opnieuw geld. Dit kan de dalende trend in kijkcijfers doen voortzetten, wat ongewenst is omdat 
RTV Drenthe de provinciale rampenzender is. 
 
De heer STELPSTRA merkt op dat in de Omroepnota de criteria staan voor toetsing. Het getuigt van 
goed bestuur om als aan de criteria is voldaan, de gevraagde verklaring af te geven. 
 
De heer LOOMAN stelt brede instemming vast met het voorstel. Het gaat dan ook om niet meer dan 
toepassing van de criteria van de Omroepnota. RTV Drenthe voldoet aan alle voorwaarden, behalve die 
over het kijkgedrag. De neergaande trend is echter een probleem voor alle regionale omroepen in Ne-
derland. ROOS (stichting Regionale Omroep Overleg en Samenwerking) doet er goed aan om die trend 
te analyseren. RTV Drenthe moet hier wellicht nieuw beleid op maken, ook met het oog op bijvoorbeeld 
de vergrijzing. 
De provincie gaat middels de Programmaraad na of de regionale zender voldoende wortelt in de regio. 
De term hoogstaand hoeft niet gewijzigd te worden in hoogwaardig. De staten hoeven niet in te stem-
men met de tekst van de argumenten, maar met het besluit. 
 
De heer ZIENGS verzoekt de gedeputeerde om de tekst alsnog te herzien. 
 
Mevrouw PANNEKOEK denkt dat het om een verschrijving gaat. 
 
De heer LOOMAN stemt er alsnog mee in om de tekst te wijzigen. 
De discussie tussen provincie en RTV Drenthe moet vooral zakelijk worden gevoerd. Zo heeft RTV 
Drenthe subsidie gekregen voor het ondertitelen van programma’s voor doven en slechthorenden. Door 
allerlei technische problemen is die ondertiteling echter pas slechts gedeeltelijk ingevoerd. Bij de eindaf-
rekening van de subsidie wordt rekening gehouden met de mate waarin RTV Drenthe aan haar verplich-
tingen heeft voldaan. 
Er hebben zich geen andere gegadigden voor de concessie gemeld. De gedeputeerde heeft daarnaast 
geen reden om te zoeken naar een alternatieve aanbieder. 
De problemen bij RTV Drenthe in de voorgaande jaren hebben geleid tot extra uitgaven. Die zijn door de 
omroep echter voor eigen rekening genomen. De gedeputeerde heeft de omroep laten weten ervan uit 
te gaan dat de kwaliteit van de programma’s hierdoor niet in het geding is. 
Het is hem onbekend of eventuele aanvragen van RTV Drenthe voor ASV-subsidies zijn afgewezen of 
over de verkiezingen zijn getild. Het college heeft afgesproken aanvragen voortaan via de portefeuille-
houder mediabeleid te beoordelen. Bij deze zorgvuldige afweging moet centrale sturing plaatsvinden. 
Het is jammer als kijkers afhaken omdat een nieuwe investering in digitale ontvangers nodig is. Het is de 
vraag welke oplossing de provincie hierbij kan bieden. 
 
De heer KUIPERS beaamt dat de provincie weinig kan doen. Het punt blijft echter van belang in het licht 
van het dalende aantal kijkers. 
 
De heer LOOMAN vindt ook dat een analyse van het dalende kijkersaantal benodigd is. 
 
TWEEDE TERMIJN 
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De heer BEERDA vindt dat RTV Drenthe goed gebruik moet kunnen maken van de ASV. Welke aan-
vragen van RTV Drenthe zijn in de loop van 2007 ingediend en afgewezen? Enerzijds kan RTV Drenthe 
een subsidie aanvragen. Anderzijds kan de provincie RTV Drenthe vragen een uitzending te produce-
ren. Wie maakt echter de afwegingen over samenwerking tussen deze twee uitersten in? 
 
De heer LOOMAN stelt dat er nog te weinig zicht bestaat op dit grijze gebied. Vandaar de keuze voor 
een centrale afweging door het college. Er moet eerst wat ervaring opgedaan worden alvorens hiervoor 
eventuele criteria worden opgesteld. De gedeputeerde zegt toe de commissie te laten weten welke sub-
sidieaanvragen van RTV Drenthe in de loop van 2007 zijn ingediend en afgewezen. 
 
De VOORZITTER stelt voor het statenstuk de A-status te geven. Aldus wordt besloten.  
 
8. Rapport van de Bestuurscommissie OCWZ van 30 mei 2007: “Effecten van multifunctio-

nele dienstencentra” 
 
Dit agendapunt is komen te vervallen. 
 
9. Sluiting 
 
De VOORZITTER sluit om 14.28 uur de vergadering. 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 31 oktober 2007. 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 , griffier 
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TOEZEGGING 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 19 september 2007 
in het provinciehuis te Assen. 
 
Pagina  
 
6 De heer Looman zegt toe de commissie te laten weten welke subsidieaanvragen van RTV 

Drenthe in de loop van 2007 zijn ingediend en afgewezen. 
 
 



Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met vergadering van 19 september 2007) 

 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Afdoening
 

 

√

1. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom er geen aandacht is 
geweest voor openbaar vervoer voor minder mobiele  
doelgroepen. 

  

2. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom het project Arbeid en  
mantelzorg in Hoogeveen wel en eenzelfde project in Meppel  
geen provinciale subsidie krijgt. 

  

3. 04-07-2007 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten nog vóór de 
behandeling van de Begroting 2008 een plan van aanpak voor 
2008 zullen ontvangen met betrekking tot de verbetering van 
de kwaliteit van het basisonderwijs. 

   

4. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw KLIP zal schriftelijk antwoorden op de vraag over de  
provinciale bijdrage in de loonkosten van de PBc. 

Memo   
02-07-2007 √

5. 19-09-2007 
SC CW 

De heer LOOMAN zegt toe de commissie te laten weten welke 
subsidieaanvragen van RTV Drenthe in de loop van 2007 zijn 
ingediend en afgewezen. 

  
   

Lange termijn 
 

  

1. 17-01-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten op de hoogte  
worden gehouden van de uitvoeringsagenda en de monitoring  
omtrent Drenthe beweegt! 

  

2. 04-07-2007 
PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het idee van een leerstoel 
zorgeconomie in haar gesprekken met de onderwijs- en 
kennisinstellingen te zullen meenemen. 

  

3. 20-06-2007 
SC CW 

Mevrouw KLIP zegt toe bij de gemeente Tynaarlo te zullen  
aandringen op verhoging van de financiële bijdrage voor  
De Buitenplaats. 

  

   
Moties 
 

  

1. 
 

14-03-2007 
PS 

PS hebben het college van gedeputeerde staten verzocht het 
Drents Plateau in staat te stellen het tijdschema te versnellen 
door € 200.000,-- extra ter beschikking te stellen voor 
aanstelling van personeel en na te gaan op welke wijze het 
provinciaal apparaat in staat kan worden gesteld om tot de 
gewenste versnelling te komen en daarover zo nodig nader 
overleg met PS te plegen (motie M1). 

  

2. 04-07-2007  
PS 

Subsidiëring breedtesport in relatie tot topsportevenementen; 
nader voorstel over wijze van steunverlening (motie M3). 
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3. 04-07-2007  
PS 

Gelijke kansen onderwijsbeleid; onderzoek kosten openbaar 
vervoer voor kinderen met woon-schoolafstand van meer dan 
10 km (motie M19). 

  
 


